

Title (en)
Motor pump

Title (de)
Motorpumpe

Title (fr)
Motopompe

Publication
EP 1460275 A1 20040922 (DE)

Application
EP 03006417 A 20030321

Priority
EP 03006417 A 20030321

Abstract (en)

The pump has a housing, an electric motor with stator and rotor (1), and a pump rotor (2) connected to the motor rotor. The pump rotor has at least one ring-shaped adapter (3) fastened to its intake side, to bridge the intermediate space between it and the wall section opposite to it on the suction side, which contains the fluid connections. The adapter is formed like a ring disc (8) with ring-shaped shoulder (9) on the side away from the pump rotor, a ring plate, and a hub. The rotor is a semi-spherical permanent magnet rotor, with a pump rotor fixed to it. The pump may have a set of adapters, with different axial sizes to bridge different sized gaps.

Abstract (de)

Es wird eine Motorpumpe (18) vorgeschlagen, die ein Gehäuse, einen in dem Gehäuse angeordneten elektrischen Motor, der einen Stator und einen Rotor (1) aufweist, und ein mit dem Rotor drehfest verbundenes Pumpenlaufrad (2) mit mehreren Schaufeln (2b), das einem Flüssigkeitsanschlüsse (25, 26) aufweisenden Wandbereich (27) in montiertem Zustand der Motorpumpe (3) gegenüberliegt und mit den Flüssigkeitsanschlüssen zusammenwirkt, enthält. Für das Pumpenlaufrad (2) ist wenigstens ein Adapter (3) zur Überbrückung eines Zwischenraumes zwischen dem Pumpenlaufrad (2) und dem diesen Pumpenlaufrad saugseitig gegenüberliegenden Wandbereich (27) mit den Flüssigkeitsanschlüssen (25, 26) vorgesehen. Der Adapter (3) ist ringförmig ausgebildet und auf der Ansaugseite des Pumpenlaufrades (2) daran lösbar befestigbar (Fig. 1). <IMAGE>

IPC 1-7
F04D 29/16; F04D 29/22

IPC 8 full level
F04D 29/16 (2006.01); **F04D 29/22** (2006.01)

CPC (source: EP)
F04D 29/0467 (2013.01); **F04D 29/167** (2013.01); **F04D 29/2266** (2013.01)

Citation (search report)
• [Y] US 3803432 A 19740409 - LAING N
• [Y] GB 730459 A 19550525 - HATHAWAY LTD L
• [A] US 4043706 A 19770823 - WALKER ALAN JOHN

Cited by
CN105756953A; WO2015042634A1

Designated contracting state (EPC)
DE FR GB IT

DOCDB simple family (publication)
EP 1460275 A1 20040922; EP 1460275 B1 20050727; DE 50300854 D1 20050901

DOCDB simple family (application)
EP 03006417 A 20030321; DE 50300854 T 20030321